
VIŠNJA FORTUNA:  

- Poštovani gradonačelniče poštovani predsjedniče Skupštine, zastupnice i zastupnici,  

vi se sjećate kad sam ja postavila jedno pitanje upravo gradonačelniku vezano za udruge, 

civilni sektor koji su imali cijene kao da su privrednici, cijene energenata, a zapravo je to bila 

državna razina. Mi smo na državnoj razini to riješili i od 1.10. te cijene će biti kao da su 

kućanstva. I bolnice i domovi itd.  

Međutim sasvim slučajno smo naišli na jednu, u gradu Zagrebu potpuno nelogičnu 

situaciju a odnosi se na Zbor fizioterapeuta i Maticu umirovljenika Hrvatske koji koriste 

prostor, to se zove Društveni centar Prečko, u Prečkom. I sad se desilo to da koeficijenti, 

vjerojatno ni vi to niste čuli a ja ću vam sad reći jer mi smo kroz to prošli. Dakle koeficijenti u 

tom grijanju mogu biti 1 i 2. 1 je za kućanstvo a 2 su za opet gospodarstvo. I sad konkretno mi 

smo u zgradi u kojoj je to za gospodarstvo, to je 2. Krenuli smo s tim da idemo najprije s 

predstavnikom stanara razgovarat, on je rekao "Isključivo to ovisi o stanarima" i to je zapravo 

još od 2016. godine kada su upravo tu odluku donijeli i ta odluka je još danas na snazi. To dalje 

znači da udruge, civilni sektor u Gradu Zagrebu koji se koristi grijanjem iz toplane ovisi u kojoj 

zgradi je dobio taj prostor. Mi smo pokušali i neke udruge isto imaju tih problema ali ne 

možemo mi znati koliko je tih udruga. Mi jesmo u toj situaciji da sad smo išli i pitati, ne pitati, 

tražili suglasnost stanara jer su nam tako preporučili. Stanari su se suglasili da će nam spustiti 

stanari na 1,25 al' kad su shvatili da onu razliku moraju plaćat oni oni su od toga odmah odustali.   

……(Zvučni signal vremenskog ograničenja)……  

Ja ću dalje u replici.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala zastupnice. Tako je.  

 

VIŠNJA FORTUNA:  

- Ne u replici nego u nastavku.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala vam lijepo. Evo gradonačelnik će odgovorit. Izvolite gradonačelniče.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- O.K. Hvala vam zastupnice Fortuna.  

Znači evo doista očito neki specifičan slučaj pa mi treba više informacija i ono, evo 

stvarno tu su i, tu je direktor GPZO-a i Uprava Holdinga možete odmah dobit odgovor, ne samo 

pisani, ali stvarno nam treba još informacija.  

Znači koliko ja znam, znači nisam čak ni shvatio dal' se radi o Toplinarstvu i grijanju.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Što je onda HEP. Toplinarstvo nije ni vezano za gradska poduzeća.  

……(Nerazumljiva upadica iz klupe)……  

Ali O.K. objasnit ćete kako je onda vezano za gradska poduzeća.  

Ono što znam prvenstveno za struju i za električnu energiju s obzirom na vladine mjere 

da su udruge i neprofitni subjekti kao i ustanove imaju tzv. povlaštenu cijenu električne 

energije, da je za plin se to isto tako odlučilo načelno na razini ustanova i udruga ali još uvijek 

nema provedbenih akata da to provedu isporučitelji plina uključujući, opskrbljivači uključujući 

i GPZO tako da se nadam da će to uskoro se dogoditi jer se sad događa da zdravstvene ustanove 

i brojne druge ustanove unatoč tim mjerama dobivaju račune za plin koji su veći zato što još 

nije provedeno, nema provedenih akata za one vladine mjere kad govorimo o plinu. Za 

električnu energiju je to riješeno. A oko Toplinarstva opet HEP pa moram vidjeti zapravo kako 

je to povezano s Gradom uopće.  
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JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala lijepo. Dodatno objašnjenje je zatražila zastupnica. Izvolite gospođo Fortuna.  

 

VIŠNJA FORTUNA:  

- Ja vam ovo vjerujem, ali kako mi znamo da je i s Plinarom vezano, jer smo mailom 

kontaktirali gospodina Ivanda Darko. On je tamo voditelj Odjela plina za plin i upravo je on 

nama odgovorio, imamo to i na mailu, da su zapravo koeficijenti se ne odnose na sve zgrade 

isto. To znači da negdje udruge možda imaju 1, negdje imaju to i oni i da bi se trebala napraviti 

revizija toga jer to je zapravo nedopustivo da neke udruge imaju koeficijent 2, neke 1,  

pretpostavljam. Mi imamo 2, to znam sigurno.  

I tako smo u to krenuli i tako smo došli do Plinare i imamo mail od Plinare i kontaktirali 

smo s Gradskom plinarom. E sad, HEP, Toplinarstvo itd. nemojte se ljutit nisam u tome toliko 

da bi vam mogla reći ali to može vam potvrditi gospodin odnosno naš mail vam to može 

potvrditi.  

I rečeno je da to treba biti revizija toga napravljena kako bi se vidjelo koje udruge jesu u kojim 

zgradama i onda se spustiti nama, tim udrugama koeficijent 1 jer je spušteno i na državnoj 

razini.  

Evo, hvala lijepa.  

 

JOŠKO KLISOVIĆ:  

- Hvala vama. Dodatno objašnjenje dat će gradonačelnik Tomislav Tomašević. Izvolite.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Dobro, evo da ne bi ono imali dopise i pismene odgovore evo ja vas stvarno pozivam, 

evo sjednite nakon aktualnog sata tu s direktorom GPZO-a da se utvrdi uopće od koga ste dobili 

mail. Moguće da se radi onda možda o nekim komplikacijama između, unutar jedne 

višestambene zgrade gdje jedni bi trebali po jednoj uredbi vlade plaćati cijenu grijanja a drugi 

kao kućanstva ili poslovni subjekti po drugoj a pošto možda nema razdjelnika nije jasno kako 

će se utvrditi ti  

 

VIŠNJA FORTUNA iz klupe:  

- Nema.  

 

TOMISLAV TOMAŠEVIĆ:  

- Nema razdjelnika. Kako će se utvrditi ti udjeli.  

Ali ono, doista mi se čini komplicirano, nisam sve shvatio ali evo da se ne dopisujemo 

bez veze sjednite sada s direktorom GPZO-a pokažite taj mail, vidjet ćemo o kojoj lokaciji se 

radi i da se to riješi. Hvala. 


